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A lábmosás

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Valahányszor jövünk ide a templomba, Jézus szeretetére szeretnénk válaszolni mindenekelőtt
a jelenlétünkkel. Ittlétünkkel kifejezzük azt, hogy Hozzá tartozunk, kifejezzük azt is, hogy
egymáshoz is tartozunk. Ez a mai este arról szól, hogy 

Jézus meglep bennünket,
hogy kimutassa az ő végtelen nagy szeretetét irántunk!

Nekünk csak el kell fogadni ezt 
és érvényre juttatni a mindennapjainkban, 
a szolgálatban, 

mert a szolgáló Jézus akar velünk ma találkozni 
és a szeretetcselekedetekben, 

mert a kenyéradó Jézus akar velünk ma találkozni! 

Ha nem vétjük el ezt a találkozást, akkor új távlata lesz az életünknek!

Ezzel a bizakodással, ezzel a szent reménységgel ünnepeljünk! Ez a szent három nap ezzel a
mai estével veszi kezdetét.

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! Kitüntetés, nagy lehetőség, hogy mi helyet foglalhatunk ennél az asztalnál,
amit  Jézus  terít  meg  nekünk.  Azzal  a  gondolattal  gyűjt  össze  bennünket,  hogy  példáját
fogadjuk el, amellyel szembesít. Nem véletlen, hogy az istentelen világ elteszi útjából azokat,
akikre föl lehet nézni, akik példát adhatnak az embereknek. Ők nagyon jól tudják, hogy a
legyőzhetetlen ellenfél az, Akinek példájából sokan élnek!

A mai este egy ünnepre emlékeztet bennünket – így is mondhatnám – a szabadság napjára!
A zsidók a pászka ünnepet minden évben azért ünnepelték, mert emlékeztek arra, hogy Isten
szabadulást szerzett nekik. Jézus minket is azért hív ide, mert tanítani akar minket és példát
akar nekünk adni, hogy milyen lehetőségeink vannak arra, hogy szabad emberekké váljunk!
Minden egyes szentmise a  győzelem megünneplése! Emlékezzünk, hogy az utolsó pászka
vacsorán, azaz az első nagycsütörtökön Jézus is összegyűjtötte apostolait. A zsidókkal együtt
ünnepeltek. 

Jézus mondja: eljött az én órám!
Az apostolok valószínű nem is voltak egészen tisztában azzal, hogy miről is lesz szó. Talán
arra  gondolhattak,  ahogy  annak  idején  az  Isten  megmentette  a  zsidókat  az  egyiptomi
szolgaságból, most itt van Jézus, aki megmenti őket a rómaiak nyomorgatásából és új életet
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kezdhetnek, szabadabbat, függetlenebbet, dicsőségesebbet. Nem jön többet vissza a szolgaság
ideje. Csakhogy az ő messiásképük téves volt! A mai ünneplés nekünk is segít abban, hogy az
istenképünk tisztuljon. Isten valóban olyan Isten legyen számunkra, amilyen Isten akar lenni!

Jézus azt mondja: eljött az én órám!

Az apostoloknak még fogalmuk sincs  arról,  hogy mit  akar  ezzel  mondani.  Ők talán  arra
gondoltak, hogy eljött az ő idejük is. Milyen emberi gondolkodás. Hányszor fogalmazódik
meg ez egy adott lehetőség megérkezésekor, hogy eljött az én időm, eljött az én órám, eljött
az én lehetőségem.

Egészen biztos, 
hogy Jézus másképpen gondolkodott erről 
és egészen másképpen gondolkodtak az apostolok!

Amikor  Jézus  arról  kezdett  beszélni,  hogy  mi  is  fog  vele  történni,  akkor  Péter,  aki
megvallotta, az a Péter egyszerűen följajdul: Uram, ez nem történhet veled! Mi lesz a mi
elképzeléseinkkel ebben az esetben? 

Sokszor elgondolkodtam azon, hogy vajon a görög filozófián, a latin, a római gondolkodáson
nevelkedett  emberek  hogyan  szembesültek  Jézus  személyével,  ami  a  tanításon  keresztül
megjelent?  Nekik  isteneik  voltak,  felfogásuk  szerint  az  istenek  hatalmasok,  az  istenek
egymással viaskodnak, egyik a másikat detronizálja, trónszékekben ülnek. 

Azt várták Jézustól, hogy majd elfoglalja trónját, 
átveszi a hatalmat, elkezd dicsőséges menetelésbe, hiszen Isten!
 
Akkor Jézus arról beszél, 
hogy szenvednie kell, megölik, meghal! 
Ezek a napok, ezek az események azok, 
amik egy új életszemléletre akarják őket és az egész emberiséget elvezetni! 

Ments Isten, ez nem történhet meg Veled, mondja Péter. 
Másra számítottak, ők mást vártak! 

Jézus a szolgáló és a kenyéradó Jézus
Jézus, aki nagyon sokszor meglepte az embereket, akkor két sajátos meglepetéssel szolgál!

Bemutatkozik nekik úgy, mint a szolgáló Jézus!
Bemutatkozik nekik úgy, mint a kenyéradó Jézus!

Lehet, hogy a kenyérrel kapcsolatosan még valamilyen vágyakozásuk és várakozásuk lehetett.
De mi az, hogy szolgáló Jézus? Milyen Isten a szolgáló Isten? Ez az első gondolat, amivel
szembesülni  kellett  az  apostoloknak  és  szembesülni  kell  nekünk!  A  kereszténységünk
meggyengülésének forrása éppen itt kereshető, amitől annyira szenvedünk! 

Jézus azt akarja kifejezni,
hogy a keresztény értelemben vett hatalom, uraság

az a szolgálatot jelenti!
Alázat!
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Jézus egyik ajándéka az alázat
Az alázat arról szól, - most ebből a szempontból szembesüljünk vele, - hogy egy vezető vagy
alázatos, vagy nem vezető! Az alázat azt jelenti, hogy egy vezető tisztában van azzal, hogy
törékeny  lény!  Az  alázat  valamiképpen  azt  akarja  kifejezni,  hogy  egyformák  vagyunk
mindannyian, esendő, törékeny lények! Legfeljebb, aki hatalomba kerül, annak meg van a
lehetősége, hogy megértse a hatalom keresztény értelmét, ami szolgálatot jelent! A hatalom
vagy keresztény értelemben van az emberek kezében, vagy diktatórikus megnyilatkozások
kezdődnek. 

Ez az egyik ajándéka Jézusnak és azt mondja,
hogy az alázat alapmagatartás!

Vagyis  ez  a  szolgálat,  hogy  egyikünk  se  tartsa  magát  a  másiknál  különbnek.  Ebből  az
következik, hogy mindenki a maga helyén a másik emberért van, vagyis szolgálja az életét!
Ez az egyik üzenete Jézusnak, amivel szembesülnek az apostolok! Talán igazából még föl se
fogják és jön a másik meglepetés.

Jézus másik ajándéka az adás
Jézus kezébe veszi a kenyeret és azt mondja: ez az én testem! Kezébe veszi a borral telt
kelyhet:  ez  az  Én  vérem!  Valahányszor  összegyűltök  emlékezzetek  erre!  Mi  minden
alkalommal, amikor összegyűlünk, azt mondjuk, hitünk szent titka. Ne felejtsük, amikor azt
mondjuk, hogy hitünk szent titka, az nem azt jelenti, hogy az eszünket akarja megzavarni az
Egyház. Nem a hitünket akarja próbára tenni, hitünk próbája nem itt van. Aki szembesül ezzel
a titokkal, a kenyérrel, meg a borral, Krisztus testével és vérével és nem vállalja, az képtelen
emberi kapcsolatokat kialakítani. 

Amikor Jézus azt mondja, 
ez az én testem, ez az én vérem, 
akkor nemcsak testét, meg vérét adja, 
hanem azt a testét, azt a vérét adja, 
amit összetörnek, amit kiontanak! 

Ebben a gesztusban az van,
hogy az adás önmagában mindent meghatároz!

Aki nem tud engedni, aki nem tud megosztani, aki nem tudja javait úgy tekinteni, mint ami
közös  kincsei  az  emberiségnek,  annak  fogalma  sincs  arról,  mit  jelent  embernek  a  másik
emberrel összetartoznia. 

Az ember az adással
kapcsolatot teremt a másik emberrel! 
Ez a gesztus önmagában 
életünk legfontosabb gesztusa!

 
Olyan egyszerűen mondjuk: nagyobb boldogság adni, mint kapni!

Ezt fejezzük ki ebben a nagyon mindennapi, egyszerű közmondásban. Amikor az ember ad,
amikor az édesanyák, édesapák adnak gyerekeiknek kenyeret és mindazt, amire szükségük
van,  akkor  önmagukat  adják!  Ezáltal  létesül  a  kapcsolat,  akkor  az  életüket  adják,  ezáltal
mélyül az összetartozásuk! Ezek nélkül a gesztusok nélkül nincs házasság, nincs családi élet!
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Ezek nélkül nincs emberi kapcsolat, nincs közösség! Ezek a gesztusok, ezek a cselekedetek
valamiképpen azok, amik igazolják a társadalom emberiességét.

Ez a mai nap emléknap, a szabadság napja! 
A zsidók arra emlékeztek, hogy megszabadultak. 
Jézus azt akarja, hogy mi mindannyian 
megszabaduljunk gőgös önmagunktól! 
Ezért hív bennünket a szolgálatra! 

Jézus azt akarja, 
hogy megszabaduljunk a beképzeltségeinktől, 
ezért mondja azt, hogy adni kell, 
mert ezek által a gesztusok által 
közelítünk a másik emberhez! 
Ezek nélkül nincs közünk egymáshoz! 
Ez az emberi szabadság! 
Ez az emberi szabadság lényege!

Azt szeretném kérni ezen a mai napon, nagycsütörtökön, hogy tisztítsuk az istenképünket,
próbáljuk keresztény elhivatottságunkat magunkévá tenni, mert a világnak szüksége van ránk!

A világnak szüksége van erre a szemléletre! 
Attól szenved a világ, mert ez a szemlélete hiányzik! 
Nem véletlen lett pogány a világ, 
mert meg akart szabadulni Jézustól, 
aki ilyen igazságokkal szembesít bennünket, 
aki ilyen útra vezet el bennünket! 
Az ember olyan, amilyennek az Isten szemében látszik!

Isten segítsen bennünket abban,
hogy rendezni tudjuk gondolatainkat,
irányt tudjunk szabni az életünknek!

Íme itt a krisztusi példa! 
Íme itt van a keresztény küldetés lényege!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

A mai ünnep külön is felszólít bennünket arra,
hogy a keresztények egyesüljenek Krisztus szeretetében!

Kedves Testvérek!
Különösképpen  is  kérjük  azt,  hogy  mi,  akik  itt  élünk  a  Kárpát-medencében  és  minden
magyar, aki a világ számtalan országában szétszóródva él, megmaradjunk kereszténynek és
magyarnak! Ez az egyetlen lehetőségünk és ehhez isteni segítséget kapunk, ha élünk vele,
akkor nem hiába vágyunk erre!

Mi Atyánk…
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